

Title (en)

Stretching device for leather stretching frames.

Title (de)

Lederspannvorrichtung für Lederspannrahmen.

Title (fr)

Dispositif d'étirage pour cadres d'étirage du cuir.

Publication

**EP 0339362 A2 19891102 (DE)**

Application

**EP 89106459 A 19890412**

Priority

DE 3813913 A 19880425

Abstract (en)

In a leather stretching device 10 for leather stretching frames, which has a holder 11 with at least one guide device 12 for an adjustment movement of the holder 11 on an associated guide member 14 of the frame, a clamping device 16 with jaws 17, 18, 34 for the leather edge region, and a brake device 41 which acts upon the guide member 14 of the frame, there is provided, to improve the service life and the removal of wear phenomena, an adjusting device 40 for the brake device 41, which is accessible from the outside and is arranged in a separate section 39 of the holder 11. The brake device has an adjustable brake lever 47 which can be replaced without removing the leather stretching device 10 from the leather stretching frame. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer Lederspannvorrichtung 10 für Lederspannrahmen, die einen Halter 11 mit wenigstens einer Führungseinrichtung 12 für eine Verstellbewegung des Halters 11 an einem zugeordneten Führungsorgan 14 des Rahmens, eine Einspanneinrichtung 16 mit Backen 17, 18, 34 für den Lederrandbereich und eine auf das Führungsorgan 14 des Rahmens wirkende Bremseinrichtung 41 aufweist, ist zur Verbesserung der Standzeit und der Beseitigung von Verschleißerscheinungen eine von außen zugängige Nachstelleinrichtung 40 für die Bremseinrichtung 41 vorgesehen, die in einem separaten Abschnitt 39 des Halters 11 angeordnet ist. Die Bremseinrichtung besitzt einen verstellbaren Bremshebel 47, der ohne Ausbau der Lederspannvorrichtung 10 aus dem Lederspannrahmen ausgetauscht werden kann.

IPC 1-7

**C14B 1/26**

IPC 8 full level

**C14B 1/26** (2006.01)

CPC (source: EP)

**C14B 1/26** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0339362 A2 19891102; EP 0339362 A3 19910515; DE 3813913 A1 19891102**

DOCDB simple family (application)

**EP 89106459 A 19890412; DE 3813913 A 19880425**